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  ABSTRACT    

This research will discuss the reduction between Husserl and Merloponte, where 

reductionism is one of the elements of Husserl’s phenomenological approach, which is the 

way the transcendental ego is used to reach the anemones. Phenomenology has influenced 

many of the later philosophies, especially existentialism, where the latter attempted to 

apply Phenomenology from the arena of feeling to the realm of existence, and Merloponte 

as existential philosopher of the Phenomenology applied to his philosophy. This research 

will focus on how Husserl and Merloponte treated the reduction, and what are the points of 

intersection and difference between the philosophers. This research  addresses the meaning 

of the Pythagorean and phoenomological and Mahawe reduction in each, and how 

Merloponte achieved a leap and overcome Husserl in a manner consistent with his 

philosophy based on 

 perception. 
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 .7ص د.ت,, لقاهرةا دار المعارف,نازلي اسماعيل حسين, :,ترجمة ادموند. تأملات ديكارتية ؛ المدخل إلى الظاهريات هسرل,  1
 7ص :فؤاد شاهين معهد الإنماء العربي, بيروت, د.ت,  ةترجم الإدراك,ظواهرية موريس .  ميرلوبونتي, 2
 .8المصدر السابق ,ص 3
 . 9,ص المصدر السابق  4
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م, 1991فية العامة,بغداد,دار الشؤون الثقا, نقدية في التجديد الفلسفي المعاصر هسرل؛ دراسةالفينومينولوجيا عند رافع أحمد ,سماح.  1

 .161ص
 .121-121ص  ,. تأملات ديكارتية ؛ المدخل إلى الظاهريات. هسرل, ادموند2
 .122- 121المصدر السابق ,ص 3
 .121المصدر السابق ,ص 4
 .119,صالفينومينولوجيا عند هسرل ؛دراسة نقدية في التجديد الفلسفي المعاصرسماح.  رافع أحمد,5
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 .121,صأملات ديكارتية ؛ المدخل إلى الظاهرياتتهسرل, ادموند.  -1
 .121المصدر السابق, ص  -2
 .01-3, صموريس. ظواهرية الإدراكميرلوبونتي ,  - 3

.university of Esses,UK. Ponty and the phenomenological reduction-,Merleaul_JOEL.S

 4> 6/2/2017 .P7s://www.research.manchester.ac.ukhttp < 

https://www.research.manchester.ac.uk/
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2- MCLAMROCK. R , Notes on the Introduction to The Phenomenology of Perception. Spring 1990, 

http://www.albany.edu/~ron/papers/mp-intro.htm>11/4/2017.> 
2. op .cit ,P3   ductionPonty and the phenomenological re-MerleauJOEL.S, -3  

 .81, ص2112ظبية خميس , المجلس الأعلى للثقافة, القاهرة,  :, ترجمة . تعويذة الحسيإبرام , ديفيد -3
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 .12, ص ظواهرية الإدراكميرلوبونتي ,موريس.  -.1
,ص  2112, 1وزيع ,دمشق, ط(, ترجمة: موريس جلال ,دار قدمس للنشر والت0111-0011, قرن من الفلسفة)مجموعة من المؤلفين - 2

227. 

3- JOEL.S,Merleau-Ponty and the phenomenological reduction. op .cit, P8.    
 .8المصدر السابق, ص 4
 .11-9المصدر السابق , ص 5
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 .12المصدر السابق , ص   1
 .12ص السابق,المصدر  - 2
 .11ص السابق,المصدر  -3
 .17ص دار الثقافة للنشر والتوزيع ,د.م, ,  دراسة في فلسفة ميرلوبونتي الإنسانية؛فة بالعلوم علاقة الفلسعلا.  أنور,مصطفى   - 4
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 149ص  ,الفينومينولوجيا عند هسرل؛ دراسة نقدية في التجديد الفلسفي المعاصرسماح .  أحمد,رافع    -1
 .78, ص. ظواهرية الإدراكميرلوبونتي , موريس - 2
 .161ص  ,المعاصرمينولوجيا عند هسرل؛ دراسة نقدية في التجديد الفلسفي . الفينورافع أحمد, سماح  3
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 .116ص م, 1997, 1دار المعرفة الجامعية , د.م, ط دراسات في فلسفة ميرلوبونتي , الجسد؛. كوجيتو مهيبل ,عمر وآخرون  - 1
 .71, ص ظواهرية الإدراك. سميرلوبونتي, موري - 2
 .111ص ,الإدراك ظواهريةموريس. ميرلوبونتي,  - 3
 المصدر السابق ذاته. -9
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